
سرخط خبر

به نام کارگران سایپا 
به کام دوستان نعمت زاده

چندی پیش سیدمحمدعلی سیدابریشمی 
)مدیرعامل سابق س��ازمان صنایع کوچک و 
ش��هرک های صنعتی ایران( و امیرحس��ین 
قناتی )مدی��رکل نیرومحرکه وزارت صنعت، 
معدن و تج��ارت( به عن��وان 2 عضو جدید 
هیات مدیره س��ایپا معرفی شدند. این 2 نفر 
جایگزین حس��ن عموزاده با بیش از 2 دهه 
تجربه مفید خدمت در گروه سایپا و سیدرضا 
نوروززاده، رئیس سازمان گسترش و نوسازی 
صنایع ایران ش��ده اند. سیدابریشمی، معاون 
سابق و دوس��ت قدیمی نعمت زاده که چند 
روز پی��ش و بدون اعلام عملکرد 2 س��ال و 
نیم خود و به بهانه س��نگینی کار از س��مت 
معاون وزیر و رئیس س��ازمان صنایع کوچک 
اس��تعفا داده بود در اقدامی عجیب به عنوان 
عضو هیات مدیره گروه س��ایپا معرفی ش��د. 
سیدابریشمی پس از استعفا در پاسخ به این 
پرس��ش که چرا از س��ازمان صنایع کوچک 
اس��تعفا دادید؟ اظهار داش��ت: بن��ده مدت 
مدیدی است استعفا داده ام که این موضوع به 
دلیل سنگینی کار بود چراکه مسائل صنایع 
با مسائل بسیار ریز روبه رو است و بیشتر دلم 
می خواست نیروهای جوان روی کار بیایند و 
گوشه ای از کار را در دست بگیرند. آیا دوست 
سالخورده نعمت زاده  که توان کار در سازمان 
صنایع کوچک را نداشته، می تواند گروه سایپا 
با کوهی از مش��کلات را  کم��ک کند؟ طنز 
تلخ این اس��ت که وی جایگزین یک نیروی 
کم سال تر از خودش ش��ده است. تعدادی از 
کارگ��ران و کارکن��ان س��ایپا در گفت وگو با 
خبرنگار ما گفتند چرا با وجود اینکه س��ایپا 
طبق اص��ل 44 قان��ون اساس��ی خصوصی 
ش��ده و ما کارکنان و کارگران این شرکت با 
تحمل میلیاردها ریال زیان، س��هامدار اصلی 
آن هس��تیم، ولی دوس��تان وزیر صنعت به 
هیات مدیره آن منصوب می ش��وند. این افراد 
در حال��ی عضویت در هیات مدیره س��ایپا با 
حق��وق میلیونی را تصاح��ب کرده اند که به 
جرأت می توان گفت حتی یک سهم از سهام 
س��ایپا را خریداری نکرده ان��د. این درحالی 
است که کارگران س��ایپا که سهامدار اصلی 
و اصلی ترین زحمتکشان این شرکت هستند 
در 4 س��ال گذش��ته نه تنها یک ریال س��ود 
سهام دریافت نکرده اند بلکه بابت ندانم کاری 
مدیرعامل قبلی و مورد حمایت نعمت زاده و 
جمالی مدیرعامل فعلی و دوست نعمت زاده، 
میلیارده��ا ریال زیان تحم��ل کرده اند و در 

آینده هم متحمل خواهند شد. 
همین یک رقم درباره دستاورد این مدیران 
غیرس��ایپایی کافی اس��ت که بدانیم جمالی، 
مدیرعامل سایپا در مجمع عمومی امسال که 
در تیرماه برگزار شد برای هر سهم حدود 12 
ریال زیان پیش بینی ک��رد و پس از حدود 6 
ماه در گ��زارش جدید خود که به بورس ارائه 
کرده این زیان را به 175 ریال به ازای هر سهم 
افزایش داده است و به طور حتم تا پایان سال 

این رقم بالاتر هم خواهد رفت. 
این مش��ت نمونه خ��روار ناکارآمدی این 
مدیران است که گریبان کارگران این مجموعه 
را گرفته است. مسلما این کارکنان و کارگران  
هرگ��ز و هرگز نام این دوس��تان نعمت زاده از 
جمله مهدی جمالی، مدیرعامل کنونی سایپا، 
سیدابریش��می، قناتی و نجفی��ان را تا قبل از 
گرفتن حکم مدیرعاملی و عضویت در هیات 
مدیره سایپا نش��نیده اند. پرسش دیگر اینکه 
بر چه اساس��ی وزیر صنعت به خودش حق و 
اجازه می دهد اینگونه با سرمایه هزاران کارگر 
و س��هامدار س��ایپا بازی کند و اعتبار و آینده 
آنها را به سقوط و نابودی بکشاند؟ نعمت زاده، 
وزیر کهنسال باید به کارگران و کارکنان سایپا 
پاس��خ دهد که عملکرد 2 مدیرعامل قبلی و 
فعلی مورد حمایت وی در زمینه س��هم بازار 
سایپا، ارزش سهام و زیان انباشته و بدهی چند 
هزار میلی��اردی و مونتاژ خودروهای چینی و 
روش های زیانبار فروش خ��ودرو از جمله اتو 
خدم��ت و... چه بوده اس��ت؟ چ��را آنان باید 
تاوان ندانم کاری دوس��تان ایشان را بدهند؟ و 
چرا مشکلات فراوان ازجمله کاهش نقدینگی، 
زی��ان چندهزار میلی��اردی،  بدهی چندهزار 
میلیاردی، کاهش اضافه کار و کاهش خدمات 
رفاهی باید گریبان کارگران و کارکنان سایپا 
را بگی��رد ول��ی حقوق چن��د میلیونی و حق 
ماموری��ت و خ��ودروی ش��رکتی و امتیازات 
پیدا و پنه��ان برای هیات مدیره و دوس��تان 
نعمت زاده باشد! بی جهت نیست که بسیاری 
در سایپا می گویند اینجا سایپا است، جایی که 
همه چیز به نام کارگران ولی به کام دوستان 

نعمت زاده است.

 س��فیر ایران در آلمان گف��ت: تجار و فعالان 
اقتص��ادی برای دریافت ویزای آلمان با معرفی 
از سوی اتاق بازرگانی می توانند به راحتی ویزا 
دریافت کنند و این تسهیلات برای آلمان ها نیز 

در نظر گرفته شده است.
 کریس��تین س��اینس مانیتور نوش��ت: وضع 
تعرفه ۳۰۰درصدی بر پس��ته ایران از س��وی 
دولت آمریکا مانع عمده ای در راه صادرات این 

محصول به آمریکا شد.
 تس��نیم نوش��ت: در حال��ی حق��وق آذرماه 
بازنشس��تگان فولاد در بهمن ماه پرداخت شد 
که پرداخت حقوق دی ماه آنان نیز به هفته اول 

اسفند موکول شد.
 رئیس س��ازمان چای کشور گفت: باقیمانده 
مطالبات چایکاران به حس��اب آنها واریز شد و 
بدین ترتیب همه مطالبات چایکاران پرداخت 

شد.
 رضا شهرستانی، عضو انجمن فولاد با اشاره به 
انباشت 2۰ درصد فولاد تولیدی کارخانجات در 
انباره��ا از عقب افتادن 6 ماهه پرداخت حقوق 

کارگران این صنعت خبر داد.
 رئیس س��ازمان تعزی��رات حکومتی در پی 
افزایش ورود غیرقانونی میوه های قاچاق بویژه 
در روزهای پایانی سال، بخشنامه ای خطاب به 

مدیران اجرایی این سازمان صادر کرد.
 معاون س��ازمان توس��عه تجارت گفت: پس 
از کاهش طبقات تعرف��ه ای از 1۰ به 8 طبقه، 
سقف تعرفه  کالاهای وارداتی بالاتر از 55 درصد 

نخواهد بود. 
 وزیر نف��ت مهم ترین محور گفت وگو با وزیر 
خارجه عمان در حوزه انرژی را احداث خط لوله 

صادرات گاز ایران به عمان عنوان کرد.
 وزیر راه وشهرس��ازی با اع��لام اینکه بزودی 
شرکت بین المللی لیزینگ هواپیما را با همکاری 
ش��رکت های بزرگ خارجی تشکیل خواهیم 
داد، گفت: خرید و فروش مس��کن در سال ۹5 

سرعت می گیرد.
 در حال��ی حدود 2۹ م��اه از روی کار آمدن 
دولت یازدهم می گذرد که مس��کن اجتماعی 
به عنوان طرح جایگزین مس��کن مهر همچنان 
در حد حرف باقی مانده و عملاً هیچ اقدامی از 
سوی دولت برای تأمین مسکن اقشار کم درآمد 

انجام نشده است. 

گوشت گوسفند کیلویی ۳۳ هزار تومان
گوش��ت ش��قه بدون دنبه اکنون کیلویی 
۳۳ ت��ا ۳4 هزار توم��ان در مغازه های پایتخت 
عرضه می شود و کمبودی برای بازار شب عید 
نیست.  علی اصغر ملکی، رئیس اتحادیه گوشت 
گوسفندی در گفت وگو با فارس درباره آخرین 
وضعیت گوشت گوسفندی در پایتخت گفت: 
قیمت عرضه گوشت گوسفندی به مغازه داران 
کیلوی��ی ۳۰ ت��ا ۳1 ه��زار تومان اس��ت که 
مغازه داران گوشت شقه گوسفندی بدون دنبه 
را کیلویی ۳۳ تا ۳4 هزار تومان باید بفروشند.  
وی اضافه کرد: قیمت ران گوس��فندی نیز در 
هر کیلو 5 هزار تومان بالاتر محاس��به شده و 
کیلویی تا ۳۹ هزار تومان به فروش می رس��د. 
وی در پاسخ به این پرسش که پس چرا قیمت 
ران بسته بندی و گوشت گوسفندی در برخی 
فروش��گاه های زنجی��ره ای تا 45 ه��زار تومان 
برچسب قیمت خورده است، گفت: نمی دانیم 
معیار شرکت های بس��ته بندی برای محاسبه 
قیمت چیست.  وی درباره تأمین بازار شب عید 
و تثبیت قیمت ها هم گفت: از شرکت پشتیبانی 
امور دام درخواس��ت کرده ایم ذخایر دامی خود 
را وارد بازار کنند، تا برای ش��ب عید با افزایش 

قیمت یا کمبود مواجه نشویم.

وزیر نفت باید پاسخگوی 
قراردادهای نفتی باشد

رئیس کمیس��یون ویژه حمای��ت از تولید 
ملی مجلس با بیان اینکه قراردادهای خارجی 
می توان��د محلی برای نفوذ اقتصادی دش��من 
باش��د، گفت: وزیر نفت پس از انتخابات درباره 
قراردادهای نفتی پاس��خ می دهد.  به گزارش 
تسنیم، حمیدرضا فولادگر درباره قراردادهای 
نفتی، ق��رارداد خرید هواپیما و خودروس��ازی 
گف��ت: درب��اره قراردادهای نفتی ق��رار بر این 
ش��د که پ��س از انتخابات وزیر نف��ت در این 
باره پاس��خگو باشد و درصورتی که نمایندگان 
راضی نشوند طرح پرس��ش از وزیر اجرا شود. 
وی تصریح کرد: نمی توان انکار کرد که ناوگان 
هوایی کش��ور نیاز به ترمیم داشت ولی هزینه 
صورت گرفته در خرید هواپیما بسیار سنگین و 
زیاد است. وی درباره قرارداد های خودروسازی 
اضاف��ه کرد: به خاطر صحبت ه��ای ابتدایی با 
وزیر این قرارداد به گونه ای تنظیم شد که حق 
صادرات برای ایران در آن دیده ش��ده اس��ت و 
می توان در آینده از علم و تکنولوژی این صنعت 
استفاده کرد.  فولادگر افزود: در حال حاضر 2 
س��ال و نیم از عمر دولت گذش��ته و تنها یک 
سال و نیم زمان باقی مانده و در این مدت همه 
منتظرند عملکرد دولت در زمینه اقتصادی را از 

نزدیک ببینند.

خودرو

3اقتصاد

گروه اقتصادی: دولت معتقد است باید 
برای علاج اقتص��اد، اقدامات لازم انجام 
شود که همین اقرار به ضعف مدیریت 
اجرایی را نشان می دهد. الیاس نادران، 
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس 
شورای اس��لامی با بیان این مطلب در 
نشس��تی که به منظور بررسی تأثیرات 
مخرب  فساد اقتصادی در بحران رکود 
و بیکاری برگزار شد، اظهار داشت: امروز 
در ش��عارهای مختلف گروه ها موضوع 
رون��ق اقتصادی، معیش��ت و اش��تغال 
بیان می شود. به گزارش تسنیم، نادران 
تصریح کرد: اساسی ترین مانع اشتغال، 
رکود مزمن و عمیق در کش��ور است و 
وجود مفاسد مالی و اقتصادی می تواند 
این موضوعات را تش��دید کند.  نادران 
با تأکی��د بر اینکه مفس��دان اقتصادی 
به دنبال مناسبات سیاسی برای رسیدن 
به اهداف خود هس��تند، اظهار داشت: 

پس از جنگ تحمیلی دولت سیاست تعدیل اقتصادی 
را به عنوان زمینه توسعه تعریف و آن را اجرا کرد اما در 
آن زمان یکی از مؤلفه های سیاست تعدیل اقتصادی، 
خصوصی سازی تعریف شد که از آن مرحله فضا برای 

مفاسد اقتصادی در کشور فراهم شد. 
ورود پول های کثیف به انتخابات ■

ن��ادران با بی��ان اینکه ورود پول ه��ای کثیف به 
انتخابات از این ناحیه انجام شد، گفت: نتیجه تشکیل 
حزب های دولت س��اخته که پول ه��ای کثیف را از 
مجاری دولت به بخش خصوصی آورد، آن شد که در 
دولت اصلاحات 6 وزیر اقتصادی هاشمی رفسنجانی 
دوباره وزیر ش��دند.  وی ادام��ه داد: عزیزی که امروز 
در دولت روحانی ادعای مبارزه با مفاس��د اقتصادی 
دارد نباید فراموش کند که برادرش با بقایی و مشایی 
بزرگ ترین هلدینگ گردشگری را ایجاد کردند. آنها 
همچنین بانک گردشگری را برای تأمین منابع مالی 
ایجاد کردند. آقای رحمانی فضلی اگر به دنبال ردپای 
پول های کثیف اس��ت باید این مسیر را دنبال کند. 
نادران با یادآوری اینکه مجلس 2 س��ال پیش قانون 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز را تصویب کرد، گفت: پس 
از گذشت 2 سال دولت یازدهم آیین نامه های اجرایی 
آن را عملیاتی نمی کند، چون باید بروند دنبال افرادی 
که 2۰ میلیارد دلار قاچاق وارد کشور کرده اند.  عضو 
کمیس��یون برنامه و بودجه مجلس با اشاره به اینکه 
در پرونده کرس��نت دلال نفتی برخلاف منافع ملی 
کش��ور در صدد یاری رساندن به طرف عربی پیوست 
6 را به قرارداد اضافه کرد، گفت: در این پیوس��ت در 
صورت اختلاف، محاکم ایرانی نمی توانستند موضوع را 
بررسی کنند بلکه این موضوع به محاکم بین المللی 
س��پرده می شد. باید مشخص شود هزینه این دلالی 
به جیب چه کسی رفته است؟ چرا در زمان خود این 
افراد محاکمه نش��دند؟ چرا هر زمان پرونده کرسنت 
پیش می آید، آقای هاشمی، برخی نهادها را هدفگیری 
می کند؟ وی با اشاره به پرونده استات اویل گفت: در 
این پرونده وقتی قسط اول دلالی یزدان پناه یزدی به 
بانک تجارت در تهران واریز شد این فرد پس از افشا 
توانس��ت پول خود را دریافت و ف��رار کند. وی ادامه 
داد: فس��اد در واقع از دولت هاشمی آغاز و در دوران 
کرباسچی نهادینه شد و ادامه یافت. وی تأکید کرد: ما 
معتقدیم وزیری که یک میلیارد تومان در ماه دریافتی 
دارد نمی توان��د بیکاری جوان��ان را درک و برای آنها 
اش��تغالزایی کند.  نماینده مردم تهران در مجلس با 
اشاره به اینکه دولت قیمت خوراک پتروشیمی را 4۰ 
درصد کاهش داد، گفت: این درحالی اس��ت که سود 
واحدهای پتروش��یمی گاهی به بیش از 4۰۰ درصد 
نیز می رسد. وی ادامه داد: وزیری که 1۰۰۰ میلیارد 
تومان ثروت دارد چرا از توس��عه صنایع پایین دستی 
پتروشیمی عاجز است؟  نادران اضافه کرد: این آقایان 
که در پرونده کرسنت پول گرفته اند امروز با چه رویی 
می خواهند با مفاس��د اقتص��ادی مقابله کنند؟  وی 
به انتقاد از فهرس��ت های منتشر شده از جریان های 
مختلف پرداخت و افزود: در یکی از این فهرس��ت ها 

که به نوعی خود را به دولت منتس��ب می داند هیچ 
اقتصاددان��ی ک��ه معتقد ب��ه حل مش��کل بیکاری 
باش��د وجود ندارد. وی با بی��ان اینکه اعضای ائتلاف 
اصولگرایان بیش��تر اقتصاددان هس��تند، گفت: این 
ائتلاف برای برنامه های خود 2 سال تمام ضعف های 
مجالس گذش��ته را بررس��ی و معضلات اقتصادی را 
شناسایی کرده است. نادران با بیان اینکه مسکن مهر 
را چون به اسم احمدی نژاد است متوقف کردند، گفت: 
می گویند زیرساخت های لازم برای تکمیل این طرح 
وجود ندارد مگر ش��ما مرده اید، زیرساخت ها را ایجاد 
کنید اصلا اس��م طرح را بگذارید مسکن روحانی اما 

جوانان را مسکن دار کنید. 
1/7 میلیارد دلار پول آزاد شده کجا رفت؟ ■

نادران درباره دریافت پول های بلوکه شده از آمریکا 
نیز گفت: رژیم سابق برای خرید تسلیحات نظامی 4۰۰ 
میلی��ون دلار به آمریکا داده بود اما با پیروزی انقلاب 
اس��لامی این حجم پول بلوکه شد. در جریان مبادله 
جاسوس��ان آمریکایی تصمیم گرفته شد این پول ها 
در مقابل آزادی اعضای س��فارت به ایران برگردانده 
ش��ود. در آن زمان مذاکره کنندگان می دانس��تند به 
دلیل تحریم سیستم های بانکی ایران امکان دریافت 
دلار از این طریق را ندارد به همین دلیل تقاضا کردند 
دلارها دستی دریافت شود. آمریکایی ها نیز دلارها را 
در گونی تحویل دادند اما اکنون دولت 1/7 میلیاد دلار 
از پول های بلوکه شده در آمریکا را دریافت کرده بدون 
آنکه کسی بداند این پول ها چه شده و کجا خرج شده 
اس��ت؟  نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی با 
اعلام اینکه بدهی های دولت در 2 سال دولت یازدهم 
2 برابر شده اس��ت، گفت: من معتقدم این موضوع، 
کسری بودجه است چون از جیب مردم هزینه شده 
است اما دولت با زرنگی آمارها را دستکاری  می کند تا 

مردم گمان کنند تورم کاهش یافته است. 
خرید هواپیما دروغ است ■

نماینده تهران در مجلس ادامه داد: ما شرمنده ایم 
که وزیر این کش��ور برای موج انتخاباتی یک ایرباس 
۳5۰ در فرودگاه مهرآباد می نشاند تا مردم با آن عکس 
یادگاری بگیرند.  وی افزود: اساسا خرید هواپیما دروغ 
اس��ت. در واقع آنها یک تفاهمنامه با کش��ور بدقول 
فرانس��ه امضا کرده اند که 4۰ درصد سهام آن متعلق 
به کشور آمریکاس��ت. آنها به همین راحتی به ایران 
هواپیما نمی دهند و وعده سال 2۰25 را داده اند. وی 
با اش��اره به اینکه آخوندی مدعی اس��ت دولت های 
گذش��ته 12 میلیارد دلار درباره خری��د هواپیما به 
جیب کشورهای خارجی ریخته اند، گفت: ایشان اعلام 
کنند در2 سال گذشته چه مقدار پول به کشورهای 
خارجی داده اند و در آینده قرار اس��ت چه مقدار پول 
به حساب آنها واریز ش��ود؟ نادران با بیان اینکه یک 
عارضه اساس��ی در بازار پول کشور وجود دارد، اظهار 
داش��ت: متأسفانه امروز یک آقایی از بانک خصوصی 
آمده و ریاست بانک مرکزی را برعهده دارد که وکیل 
مدافع بانک های خصوصی اس��ت. وی افزود: حاشیه 
سود نرخ س��ود بانکی به جیب چه کسانی می رود؟ 

چرا آقایان حاضر نیستند برخورد جدی با موسسات 
اعتباری غیرمجاز کنند؟ وی  با طرح این پرسش که 
چ��را هیأت دولت و بانک مرک��زی جرأت نمی کنند 
اس��امی بدهکاران بانکی را اعلام کنند، در پاس��خ به 
این پرس��ش که چرا اصولگرایان در دوره احمدی نژاد 
در مقابل مفاسد اقتصادی سکوت کردند، افزود: مردم 
بهترین قاضی هستند. نماینده مردم تهران در مجلس 
گفت: زمانی که پرونده کرباس��یان مورد بررسی قرار 
می گرفت، جعل س��ند شد تا اقدامات غیرقانونی این 
فرد توجیه شود. این آقایی که از سایپا و قطعه سازان 
خودروس��از پول برای انتخابات می گیرد، چرا معرفی 
نمی ش��ود؟ وی با بیان اینکه هم��ه نمایندگانی که 
از رحیم��ی پ��ول گرفته اند خطا کرده و باید س��لب 
صلاحیت ش��وند، تصریح کرد: اما تخلف این افراد در 
مجلس هشتم به اندازه تخلف یکی از نمایندگان در 
مجلس ششم که از شهرام جزایری پول گرفته بود هم 
نیست.  عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اضافه 
کرد: امروز مهدی هاش��می ب��رای دفاع از خود چند 
میلیارد تومان ب��ه وکلایش پول می دهد. این پول از 
باغ پسته می آید یا باید پای یک چاه نفت نیز در میان 
باشد؟! نادران با اعلام نگرانی از اتفاقاتی که در موضوع 
خبرگان رهبری در حال رخ دادن اس��ت، بیان کرد: 
غیر از آنچه انگلیسی ها در این موضوع رقم می زنند، 
ی��ک طرح اخیراً از س��وی آقایان ب��ا محوریت آقای 
هاشمی رفسنجانی برای تبلیغات در عامه مردم منتشر 
شده که با رهبر عکس دست جمعی گرفته شده است. 
از طرف دیگر برای جذب طرفداران خود شعار شورای 
رهبری را اعلام می کنند، این درحالی اس��ت که در 
بازنگری قانون اساسی اساساً چنین موضوعی حذف 
شده است. وی تصریح کرد: دخالت های صریح دولت 
و شخص روحانی برای ما علامت سوال دارد. به عنوان 
نمونه فرماندار شهرری اخیراً پلاکاردهای اصولگرایان 

را در سطح شهر جمع کرده است.
معیشت اولویت اول اقتصادانان اصولگرا ■

همچنین غلامعلی حدادعادل، سخنگوی شورای 
مرکزی ائتلاف اصولگرایان روز گذش��ته در مصاحبه 
مطبوعات��ی خ��ود قب��ل از انتخابات 7 اس��فند در 
خبرگزاری مهر، گفت: تبلیغات انتخاباتی آغاز شده و 
شاهد شور و هیجان و نیز انواع تبلیغات در رسانه های 
مکتوب و فضای مجازی هستیم. حدادعادل با اشاره 
به انتشار فهرس��ت واحد اصولگرایان، گفت: وحدتی 
که در مرکز به وجود آمد، سبب شد در شهرستان ها 
و مراکز اس��تان ها ه��م وحدت قاب��ل توجهی میان 
اصولگرای��ان حاصل ش��ود به طوری که در بیش��تر 
شهرها و استان ها توانستیم با سازوکار وحدت گرایانه ، 
نامزده��ای مورد تایید ائت��لاف اصولگرایی را معرفی 
کنیم. رئیس فراکسیون اصولگرایان مجلس شورای 
اسلامی خاطرنش��ان کرد: در فهرس��ت اصولگرایان 
حداقل 1۰ نفر اقتصاددان دیده می شود و ما معیشت 
را بخش اول ش��عار انتخاباتی خود ق��رار دادیم. وی 
تصریح کرد: آنچه برای اصولگرایان اصل است، همان 
فهرس��ت ۳۰ نفره اس��ت. وی ائتلاف اصولگرایان به 

رغم اختلاف نظر را نشان دهنده وجود 
عقلانیت در جری��ان اصولگرایی خواند 
و گف��ت: امیدوارم وحدتی ک��ه در ارائه 
فهرس��ت واح��د متجلی ش��د، در رای 
مردم به فهرس��تی ۳۰ نفره نیز به طور 
کامل تحقق یابد. وی افزود: ما در کلیت 
فهرس��ت این ملاحظات را داشتیم که 
4 نف��ر روحانی، 6 نفر از بانوان و 1۰نفر 
از اقتصاددان��ان در فهرس��ت ائت��لاف 
 حضور داش��ته باش��ند. وی ادام��ه داد:
۳-2 سال اس��ت که عده ای به هر نوع 
نقدی برچسب افراطی گری می زنند یا 
همه اصولگرای��ان را به جریان پایداری 
منص��وب می کنن��د و پایداری ها را هم 
س��یاهنمایی می کنند ک��ه این ترفند 
سیاس��ی اس��ت. حدادعادل با اشاره به 
اینکه کلید اقتصاد مقاومتی در دس��ت 
دولت است، گفت: اگر دولت مصمم به 
اجرای اقتصاد مقاومتی نباشد، بهترین 
مجلس با بهترین قانون هم کاری از پیش نخواهد برد، 
دولت باید اراده راسخ به اجرای اقتصاد مقاومتی داشته 
باش��د.  حدادعادل تصریح ک��رد: معتقدیم در دوران 
پسابرجام، مجلس قوی از نظر اقتصادی می تواند به 
دولت در زمینه اقتصاد کمک کند تا کشور به سویی 
که صرفه آن است، حرکت کند. وی تصریح کرد: من 
تجربه مجلس ششم را دارم. احساس می کنم صدای 
پای مجلس شش��م در تبلیغ��ات انتخاباتی مجلس 
دهم ش��نیده می ش��ود. حدادعادل تصریح کرد: اگر 
کس��انی تحت عنوان حمایت از دولت و همسویی با 
دولت فضای انتخابات را گرفتار جار و جنجال کنند 
و روش های��ی مانند روش های فتنه 88 و فتنه 78 را 
اعمال کنند، با اعتدال همخوانی ندارد. حدادعادل در 
پاسخ به پرسش��ی درباره عملکرد اقتصادی مجالس 
هفتم، هش��تم و نه��م، اظهار داش��ت:  طرح تثبیت 
قیمت ها، یکی از برنامه های اقتصادی مجلس هفتم 
ب��ود. وی یک��ی دیگ��ر از کارهای مجل��س هفتم را 
سهمیه بندی بنزین عنوان کرد و گفت: اگر این طرح 
به درستی اجرا شده بود، ما امروز گرفتار آلودگی هوا 
نبودیم و دولت هم مجبور نمی شد از خارج بنزین وارد 
کند. سخنگوی ائتلاف اصولگرایان درباره انتقادهای 
وارده به طرح تثبیت قیمت ها در مجلس هفتم اظهار 
داش��ت: نظر ما در مجلس هفتم این نبود که تثبیت 
قیمت ها ابدی باشد؛ ما تنها گفته بودیم قیمت ها برای 
6 ماه تغییر نکند تا دولت لایحه ای به مجلس بیاورد. 

تشریح عملکرد اقتصادی مجلس هفتم ■
حدادع��ادل در پاس��خ ب��ه پرس��ش خبرنگاری 
مبنی بر اینکه چ��را اصولگرایان از عملکرد اقتصادی 
۳ دوره مجلس هفتم، هش��تم و نهم و هش��ت سال 
دول��ت اصولگرای��ی صحبت نمی کنند و پاس��خگو 
نیس��تند، تصریح کرد: مگر کس��ی ش��ک دارد که 
مش��کلات اقتصادی وجود داش��ته است. مشکلات 
 اقتصادی وجود داشت و امروز هم وجود دارد. مگر در 
2 سال و نیم گذشته که دولت در دست اصولگرایان 
نیس��ت، چه اتفاقی افتاده است؟ چرا ما باید یکدیگر 
را مته��م کنیم؟ چرا به اصل موض��وع توجه نداریم؟ 
س��خنگوی ائتلاف اصولگرای��ان خاطرنش��ان کرد: 
افزایش صددرصدی حقوق بازنشستگان یکی دیگر از 
کارهای مجلس هفتم بود. در سال 84 حداقل حقوق 
بازنشستگان 11۹ هزار تومان بود اما مجلس هفتم در 
بودجه سال 85 این مبلغ را به 2۰۰ هزار تومان رساند 
و دریافتی مستمری بگیران کمیته امداد و بهزیستی 
را 2 برابر ک��رد. کاندیدای دهمین انتخابات مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه در اقتصاد مقاومتی بویژه 
در دوران پس��ابرجام باید توجه کرد که شرکت های 
دانش بنی��ان صدمه نبینن��د، تصریح ک��رد: یکی از 
پایه های اقتصاد مقاومتی، تقویت پایه های شرکت های 
دانش بنیان است. حدادعادل ادامه داد: من از مجلس 
هیچ حقوقی نمی گیرم و در این 16 سال نمایندگی 
نیز همیشه از دانشگاه تهران به مجلس مأمور بوده ام 
و حقوق دانش��گاه تهران را می گیرم و بابت این پول 

همیشه هم تدریس کرده ام.

نادران در نشست خبری بررسی تأثیرات مخرب  فساد اقتصادی در بحران رکود و بیکاری:
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کشتارگاه

نفت

مدیرکل اعتبارات بانک مرکزی 
وام 25  اعتب��ار  تخصی��ص  از 
میلیون��ی خرید خودرو ب��رای 2۰ هزار خودروی 
دیگر خبر داد و گفت: لیزینگ مسکن در جلسه 
خردادماه شورای پول و اعتبار بررسی می شود. به 
گزارش فارس، سیدعلی اصغر میرمحمد صادقی با 
اش��اره به سیاست های اعتباری بانک مرکزی در 
بسته خروج از رکود اظهار داشت: در طرح خرید 
خ��ودرو قرار بود 11۰هزار فق��ره وام 25 میلیون 
تومانی خرید از سوی بانک مرکزی تامین اعتبار 
شود اما خودروسازان با انحراف از توافق انجام شده 
تعداد خودروهای ثبت نامی را به 1۳۰ هزار دستگاه 
رساندند.  وی افزود: با این حال بانک مرکزی 2۰ 
هزار خودروی مازاد بر تعهد را نپذیرفت و تاکنون 
۹۹ هزار و 8۰۰ دستگاه با اعتباری بالغ بر 2 هزار 
و 175 میلیارد تومان تأمین اعتبار شده است. وی 
تصریح کرد: برای 2۰ هزار خودروی ثبت نام شده 
م��ازاد بر تعهد بانک مرکزی با توجه به مکاتبات 

زیادی که بین خودروسازان و بانک مرکزی انجام 
شد، توافق کردیم این 2۰ هزار خودرو با سود 1۹ 
درصد از س��وی بانک مرکزی تامین اعتبار شود 
و بانک ها هم با س��ود 21 درصد آنها را پرداخت 
کند.  به گفته وی، در طرح بسته خروج از رکود 
برای خودرو بانک مرکزی با سود 14 درصد تامین 
اعتبار می کرد و بانک ها هم تسهیلات را با نرخ 16 
درصد به مشتریان پرداخت می کردند. وی تاکید 
کرد: خودروسازان موظف شدند طبق توافق قبلی 
تس��هیلات خودرو برای 2۰ ه��زار ثبت نام کننده 
باقیمانده را با نرخ 16 درصد به مش��تریان خود 
بده��د.  وی درب��اره ط��رح کارت اعتباری اظهار 
داش��ت: تاکنون بانک ها درخواستی برای تأمین 
اعتب��ار ص��دور کارت اعتب��اری از بانک مرکزی 
نداشته اند.  وی ادامه داد: با همکاری بانک مرکزی 
و وزارت مسکن، طرح های نیمه تمام مسکن مهر 
در س��ال آینده به پایان می رس��د و به طور کلی 

پرونده آن بسته می شود.

تخصیص دوباره وام 25 میلیونی برای 20هزار خودرو
بانک

مالیاتشاخص

تورم سالانه 11/8 درصد شد
براس��اس یافته ه��ای مرکز آمار ای��ران، نرخ تورم 
نقطه ای در بهمن به 8/۹ درصد و نرخ تورم سالانه به 
11/8 درصد رسید.  به گزارش فارس شاخص کل )بر 
مبنای 1۰۰= 1۳۹۰( در بهمن ماه 1۳۹4 عدد 222/4 
را نش��ان می دهد که نس��بت به ماه قبل ۰/4 درصد 
کاهش داش��ته است.  افزایش شاخص کل نسبت به 
ماه مشابه سال قبل )تورم نقطه به نقطه( 8/۹ درصد 
اس��ت که نس��بت به همین اطلاع در ماه قبل )۹/4( 
کاهش یافته است. درصد تغییرات شاخص کل )نرخ 
تورم شهری( در 12 ماه منتهی به بهمن ماه سال ۹4 
نس��بت به دوره مشابه س��ال قبل 11/8 درصد است 
که نس��بت به همین اطلاع در دی ماه 1۳۹4 )12/2( 
کاهش یافته است.  میزان افزایش شاخص گروه عمده 
کالاهای غیرخوراکی و خدمات نس��بت به ماه مشابه 
س��ال قبل ۹/5 درصد بوده اس��ت و نرخ تورم 12 ماه 
منتهی به بهمن  1۳۹4 نس��بت به دوره مشابه سال 
قبل این گروه 12/6 درصد است که نسبت به تورم 12 
ماه منتهی به دی  1۳۹4 )1۳/2( کاهش یافته است. 

تعطیلی بنگاه ها با قانون جدید مالیاتی
رئیس انجمن نس��اجی با بی��ان اینکه تعدیل 
نی��روی کار در صنعت، ابتدای س��ال ۹5 ش��دت 
بیش��تری خواهد یاف��ت، گفت: هیچ گشایش��ی 
در زمینه ال س��ی و س��وئیفت اتفاق نیفتاده و در 
چنین شرایطی بخشنامه جدید مالیاتی به صنایع 
ابلاغ ش��ده که اجرای آن تعدیل نیروی کارخانه ها 
را افزای��ش می دهد.  محمد م��روج در گفت وگو با 
فارس، با بیان اینکه شرایط تولید را برای سال آینده 
بدتر از امسال پیش بینی می کنیم، گفت:  در حال 
حاضر حدود ۳۰ درصد ظرفیت واحدهای تولیدی 
در صنعت نساجی فعال اس��ت. امسال تعدادی از 
کارخانه های این صنعت تعطیل ش��ده اند که البته 
این کارخانه ها به طور رسمی تعطیلی خود را اعلام 
نمی کنن��د.  به گفته وی، این واحدهای تولیدی با 
تعدیل نیروی کار مواجه شده اند اما سعی می کنند 
کارخانه را باز نگه دارند و چراغشان روشن باشد، هر 
چند تولیدی نداشته باشند تا از این طریق، عنوان 

تعطیل به آنها داده نشود. 


